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Beleidsbegroting 2019 – 2022

Voor ons ligt de beleidsbegroting van 2019 – 2022. Cruciaal voor ontwikkelingen 
in Woudenberg de komende jaren. Niet alleen met de vraag welk beleid wij gaan 
voeren, maar bovenal hoe wij de kosten in de hand gaan houden. Kritisch blijven 
kijken en keuzes maken in het belang van Woudenbergse inwoners en 
ondernemers.

Geen eenvoudige taak, niet alleen voor het college, maar voor de voltallige 
Raad, coalitie of oppositie: dit gaat ons allemaal aan. 

De basis om 4 jaar vooruit te kunnen zit hem in samenwerking tussen partijen en 
bovenal de inzet en passie van de Woudenbergers. Goed om te constateren dat 
de huidige coalitie het qua samenwerking zeer goed kan vinden en we hier zeker 
de vruchten van gaan plukken.

De VVD heeft zich beschouwend opgesteld de afgelopen maanden, om met de 
nieuwe VVD-fractie het speelveld te leren kennen binnen de Woudenbergse 
politiek. Onze dank is groot met betrekking tot de wijze  waarop de nieuwe fractie 
is ontvangen binnen de Raad en het College, maar bovenal ook door de 
ambtenaren van de Gemeente. In korte tijd hebben wij een enorm respect 
gekregen voor de hoeveelheid werk die er door hen wordt verzet, met inzet en 
passie.

Een andere grote bijdrage aan de ontwikkeling van Woudenberg levert de 
nieuwe coalitie. Na de samenwerking tussen GBW en CDA de afgelopen jaren is 
het goed de komende jaren  een andere kleuren combinatie te hebben die het 
goede werk uit het verleden kan voortzetten/verbeteren, en nieuwe zaken kan 
oppakken. 

Woudenberg is een dorp met betrokken inwoners; als raad hebben wij dan ook 
de taak niet alleen op basis van wet- en regelgeving en financiën te sturen, maar 
ook te kijken naar het karakter van het dorp. Keuzes moeten altijd financieel 
onderbouwd worden, en getoetst aan regels, maar zonder starheid. Iets wat de 
VVD voorstaat: een faciliterende gemeente die openstaat voor initiatieven van 
bewoners en ondernemers. Een Gemeente en Raad die laagdrempelig zijn en 
goed toegankelijk voor alle bewoners en ondernemers.



Samenleving

De basis van onze gemeenschap is zorgen voor elkaar en zorgen met elkaar, 
vanuit een breed draagvlak. Een strak regulerende, betuttelende overheid is 
hierbij niet onze wens. Om dat voor elkaar te krijgen dienen alle Woudenbergers 
actief onderdeel te zijn van de samenleving en hun verantwoordelijkheid te 
nemen.

Dat de kosten voor het Sociaal Domein voor de komende periode in de begroting 
zouden kunnen zijn gedekt (scenario 2)  is geen reden tot vreugde. Het is bittere 
noodzaak en het College gaat een grote uitdaging aan om het Sociaal Domein 
onder controle te krijgen. Controle op en inzicht in de kosten geeft macht en 
kracht om te anticiperen waar nodig.
Gezien het feit dat invloeden van buitenaf, zoals veranderende wet- en 
regelgeving vanuit de landelijke overheid, of een stijgende vraag naar zorg, direct 
een negatieve impact kunnen hebben op de begroting van het Sociaal Domein, 
is dit essentieel.

De VVD fractie staat nu voor de keuze om de komende jaren de kosten te gaan 
dekken vanuit de reserve; dit is in het belang van alle Woudenbergers om 
kwalitatieve zorg te kunnen blijven ontvangen. Voor nu zal de kwaliteit en 
kwantiteit voor de zorg in het Sociaal Domein gewaarborgd zijn, voor de 
toekomst dienen wij als Raad keuzes te maken.  

Waar wij ons niet in kunnen vinden is de vergoeding van de eerste maand voor 
vergunninghouders die van een AZC naar een zelfstandige woning verhuizen. 
Het zou wat zijn als ik mijn kinderen, als zij het huis uitgaan, aangeef dat de 
eerste maand gratis is, mooie geste, maar deze slaat door. Wij stellen dan ook 
voor en vragen het college om de maatregel aan te passen en de eerste maand 
te verdisconteren in de daaropvolgende maanden. Een eenvoudige, toch zeer 
rechtvaardig voorstel.  

Met de intrede van de Coöperatie De Kleine Schans onderneemt Woudenberg 
iets om de zorg een nieuw gezicht te geven. Een loket voor alle zorgvragen bij 
elkaar. Daar stil zitten en niks doen geen optie is, moeten wij de ruimte geven 
aan nieuwe ideeën, die gepaard zullen gaan met onvermijdelijke 
opstartproblemen. Deze zullen wij monitoren, ondersteunen en laten aanpassen 
waar nodig. 
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De noodzaak tot (specialistische) zorg is voor niemand uit te sluiten, maar door 
de zorgverlening vanuit de coöperatie kan men de regierol op zich nemen om 
meer persoonlijk te bepalen welke mogelijkheden er zijn. Wij zijn ons bewust dat 
hierin nog een weg te gaan is, met reeds lopende trajecten en een erfenis vanuit 
het verleden. Indien deze worden geactualiseerd en de coöperatie daarin gaat 
sturen kan men steeds beter tot de kernvraag komen van de zorg aanvrager.  
Niet “waar heb ik recht op?”, maar “wat heb ik nodig?” en “hoe gaan we dat 
organiseren?”.

De VVD wil de volle ruimte geven aan deze ontwikkeling.

Het leerlingenvervoer blijft eveneens een heikel punt als het gaat om de 
beheersing van de kosten. Maar door de toenemende groei van de vraag en 
bijbehorende kosten dienen wij hier kritisch naar te blijven kijken, vooral naar de 
mogelijkheden het leerlingenvervoer efficiënter in te richten. 

Daarnaast is preventie is het toverwoord: niet ‘niet ziek’ worden, maar gezond 
blijven. Burgers bewegen om gezonder te gaan leven. Geen eenvoudige taak, en 
daarom willen wij dat het inzetten van netwerken in onze Gemeente hiertoe 
gestimuleerd blijft. Een sociaal netwerk, om te zorgen dat burgers niet geïsoleerd 
raken is cruciaal. Daarnaast willen wij de inzet van Sportbuurtcaches en 
Sportverenigingen in Woudenberg nog actiever binnen het preventieve kader 
zien plaatsvinden.

Woudenberg en omgeving is aantrekkelijk om te fietsen. Voor onze inwoners 
alsook bezoekers, de toeristen. Om fietsen te blijven stimuleren en als vorm van 
preventie te zien is het belangrijk dat we aandacht besteden aan goede en 
veilige fietspaden. De komst van meer scooters en e-bikes lijkt in het geding te 
komen voor de veiligheid van de ‘gewone’ fietser. Daar moeten we voor waken. 
Laten we Woudenberg aantrekkelijk houden in een mooie omgeving waar veel 
gefietst wordt



Leefomgeving

Woudenberg is een plaatje van een dorp te zijn, waarop ook trots kunnen zijn. 
Ook al is er voldoende te verbeteren aan dat plaatje.  
Initiatieven als Lokaal Groen aan de Buurt-netwerk juichen wij toe en zijn in onze 
beleving nog teveel onderbelicht. Hoewel Woudenberg streefwaarde B heeft, 
dient onze ambitie hoger te liggen. Burgerinitiatieven kunnen daarbij het verschil 
maken. 

De ambitie van de Gemeente op het gebied van mobiliteit is duidelijk. Alle 
partijen hebben hier tijdens de verkiezingen een punt gemaakt. De Gemeente 
luistert naar de wens van de bewoners die dit hoog op de agenda hebben gezet.  
Laten wij vooral de Gemeente steunen in een snelle besluitvorming om alle 
ambitieuze plannen door te voeren. Laten wij niet teveel verzanden in de 
ambtelijke molen.

Het mag duidelijk zijn dat binnen een aantal gestelde plannen de rol van de 
Provincie cruciaal is. Het wordt dan ook steeds duidelijker dat wij als Raad onze 
vertegenwoordigers in andere organen in de regio, zoals Provinciale Staten, 
moeten blijven betrekken. 

Verkeersveiligheid moet een onderdeel zijn van alle geplande verkeersprojecten. 
Daarmee zijn niet alle verkeersonveilige zaken opgelost en moeten deze van 
case tot case door de Gemeente worden bekeken, beoordeeld en opgevolgd. Wij 
roepen dan de Raad vooral ook op om, vanuit haar verantwoordelijkheid, deze 
situaties onderwerp van gesprek te maken.

Een doorn in het oog voor de VVD zijn de kwaadwillende verkeersdeelnemers, 
die zich onttrekken aan de regels. Hier dient strikte handhaving en sanctionering 
op plaats te vinden.
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Veiligheid

Veilig zijn in Woudenberg is het motto van de VVD; elke vorm van inbreuk 
daarop is er 1 teveel, en dient daar waar mogelijk bestraft te worden. De 
participatie van de burger staat in veel gevallen voorop: het signaleren en 
vervolgens melden van verdachte zaken. Dat de Gemeente en andere instanties 
vervolgens reageren, lijkt ons evident, om burgers te laten merken dat het effect 
heeft als een melding doet. 

Helaas is in het hoofdstuk veiligheid totaal GEEN aandacht voor drugsgebruik in 
de gemeente Woudenberg, en de overlast die dat met zich meebrengt. Zo ook 
voor het actief dealen in parken in ons dorp. Wij vragen de Gemeente dan ook 
om dit te gaan opnemen in de reguliere verslaggeving en opvolging.

Wat ons deugd doet is dat cybercriminaliteit/cyberpesten wordt benoemd, maar 
het benoemen is niet voldoende. Er zal een pro-actief plan dienen moeten 
worden gemaakt, om onze bewoners, jong en oud, beter te informeren over de 
gevaren die dat met zich meebrengt. Dit kan worden opgepakt in de reguliere 
communicatie met doelgroepen, en dit kan door doelgroepen die voorlichting 
willen geven te faciliteren. Denk hierbij aan scholen en vrijwilligers organisaties.
Wij vragen dan ook de Gemeente om met initiatieven te komen die burgers gaat 
informeren over de gevaren, maar ook over de mogelijkheden.

Het lijkt erop dat de inzet van de BOA steeds effectiever wordt. Dit komt mede 
door de Raad, die constateert waar inzet nodig is en een Gemeente die daarop 
acteert. Daarnaast huurt de Gemeente waar nodig extra capaciteit in, om 
bijvoorbeeld de parkeeroverlast te bestrijden. Naar onze mening een goed 
startpunt, maar op termijn dienen wij te blijven beoordelen of dit voldoende is en 
blijft om de veiligheid van de Woudenbergers te garanderen. 
Kritisch blijven op een actieve BOA die aanspreekbaar en zichtbaar is en zelf ook 
inwoners aanspreekt op gedrag daar waar nodig actie onderneemt.



Ruimte – Wonen en ondernemen

Elk programma lijkt behept met of een grote ambitie of een verandering in de 
maatschappij, waarop de Gemeente dient te anticiperen. Wonen is er zo één. 

Stap voor stap zal de gemeente Woudenberg de projecten die op de rol staan 
voor het bouwen van woningen kritisch dienen te volgen. Of het nu gaat om 
nieuwbouw en duurzaam wonen of als het gaat om het afstemmen van vraag en 
aanbod vanuit de markt voor woningen.

Zoals het woningbehoefte onderzoek aantoont, is de potentiele woonvoorraad in 
Woudenberg een goede mix van wat de burgers wensen. Het probleem ontstaat 
als je kijkt naar de vraag wie waar in woont, en dan zie je een grote afwijking. 
Lees: scheef wonen. Hierdoor stagneert de doorstroming en blijft met name de 
onderkant van de markt met lege handen staan. De woonvisie van eind 2018 zal 
een indicatie dienen te zijn hoe wij het probleem gaan oplossen. 

Wat gaan we nu ECHT doen om doorstroming te bevorderen en te realiseren? 
Met de komst van meer dan 900 nieuwe woningen de komende tijd zijn er 
genoeg kansen.

Ondernemend Woudenberg, de detailhandel in het bijzonder, heeft een mooi 
vernieuwd dorpscentrum. Met het initiatief van een aantal ondernemers om daar 
nog een extra impuls aan te geven zijn wij zeer verheugd en wij juichen 
dergelijke initiatieven toe.

De komende jaren groeit de gemeente, er komen woningen bij en het 
inwonersaantal groeit. Door de betere economische omstandigheden neemt ook 
de koopkracht toe. Van Woudenbergers maar ook van de toeristen die ons dorp 
bezoeken. Daar kunnen we van profiteren, de ondernemers in het bijzonder. Des 
te meer stimuleren we nieuwe initiatieven en tegelijkertijd houden we rekening 
met de gevestigde ondernemers als het gaat om haalbaarheid en financieel 
draagvlak: verantwoord ondernemen.

De agrarische sector bepaalt mede het DNA van ons dorp. De agrarische 
ondernemers de ruimte geven om nieuw initiatieven te ontwikkelen moeten wij  
stimuleren. De sector is onderhevig aan veranderingen. Enerzijds de wet- en 
regelgeving, welke wij zo eenvoudig en toegankelijk mogelijk dienen te houden. 
Anderzijds de discussie over duurzaamheid: dit zou feitelijk geen discussie 
moeten zijn, maar de nieuwe norm. Dit staat los van de vraag mbt groot- of 
kleinschaligheid van bedrijven. Indien ze voldoen aan de 
duurzaamheidsdoelstellingen, ondersteunen wij hen graag. Samen met burgers 
en de sector zal er altijd een afweging dienen te worden gemaakt tussen groei 
van de sector en het behoud van een mooie leefomgeving.
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Dienstverlening

Wij zijn verheugd dat in 2019 er een slag word gemaakt met het verder 
digitaliseren van de Gemeente. Zaakgericht werken, een grote wens van de VVD 
om het voor inwoners en ondernemers eenvoudiger te maken om zaken te doen 
met de Gemeente. Dit staat de persoonlijke behandeling van wensen zeker niet 
in de weg: wij moeten een laagdrempelige gemeente blijven, die ook digitaal 
effectief bereikbaar is.

Burgerparticipatie en ondernemersinitiatieven zijn ons inziens de sleutel tot het 
succes van Woudenberg. Een liberale gedachte dat je zelf in actie dient te 
komen en verantwoordelijkheid dient te nemen om je eigen leefomgeving en die 
van anderen te verbeteren.

Dienstverlening is niet datgene waar je recht op hebt, maar wat je nodig hebt, op 
een eenvoudige, toegankelijke manier.

Afsluiting:

4 jaar vooruit met deze begroting geeft energie om de zaken op te pakken.
In de toelichting van de begroting staat vaak het woord duurzaam, een niet 
zelfstandig onderdeel van de begroting, maar integraal. Dit is de juiste wijze om 
dit te benaderen. Op elk vlak in de samenleving komt duurzaamheid terug. 

Communicatie speelt in alles een belangrijke rol omdat met communicatie 
bekendheid gegeven kan worden aan de stand van zaken in onze samenleving 
en daarmee de betrokkenheid nog groter maakt.

Onze technische vragen zijn beantwoord, onze toelichting moge duidelijk zijn, nu 
tijd om ons te richten op de toekomst, wij wensen de Raad en het College veel 
wijsheid de komende jaren.
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